
Undervisningsmiljøvurdering december 2023 Fjelsø Friskole 
Ifølge bekendtgørelse af lov om elevers og studerendes undervisningsmiljø skal skolens ledelse 
sørge for, at der udarbejdes en skriftlig vurdering af sikkerheds- og sundhedsforholdene samt 
forholdene vedrørende det psykiske og æstetiske miljø på skolen.  Resultaterne skal understøtte 
skolen i det fortsatte arbejde med at skabe og bevare et godt undervisningsmiljø. 

Gennemførelse 

Vi har denne gang lavet et spørgeskema gennem Google Analyse. Der var ni spørgsmål omkring de 
fysiske og psykiske/æstetiske rammer på skolen. Derudover var der et sidste svarfelt, hvor eleverne 
kunne komme med andre kommentarer. 

Klasselærerne fik opgaven med at udfører selve undersøgelsen. Hvilket de fik gjort løbende i uge 
50. Ud af de 64 elever vi har fik vi 57 svar. De resterende elever kan tilskrives sygdom og andet 
fravær.  

Resultater og handplan 

I de nedenstående diagrammer kan man se hver enkelte spørgsmål og resultaterne af elevernes 
svar.  

Spørgsmålene er stillet som multiple choise, hvilket vil sige, at der var givet følgende muligheder 
for eleverne at svare:  

- Helt enig 
- Enig 
- Hverken enig eller uenig 
- Uenig 
- Helt uenig 
- Jeg ønsker ikke at svare 

Og i et enkelt tilfælde: 

- Meget tit 
- Tit 
- En gang i mellem 
- Sjældent 
- Aldrig 
- Jeg ønsker ikke at svare 

For at trække viden ud af svarene har vi tilladt os, at inddele svarerne i grupperinger. Så svarerne 
”helt enig”, ”enig” og ”hverken enig eller uenig” er sammen. Og ”uenig” og ”helt uenig” er 
sammen.  

I spørgsmålene nr. 1, 2, 4, 5 og 6 der omhandler toiletter, renlighed på skolen og 
lys/temperatur/luften i klasserne gav eleverne følgende svar (”helt enig”, ”enig” og ”hverken enig 



eller uenig” - ”uenig” og ”helt uenig”):  
1: 80,7 % - 14 % 

2: 87,8 % - 5,3 % 

4: 84,2 % - 8,8 % 

5: 77,2 % - 15,8 % 

6: 77,2 % - 15,8 % 

 

I spørgsmål nr. 3 der omhandler forstyrrelse i timerne, gav eleverne følgende svar (”meget tit” og 
”tit” – ”en gang i mellem”, ”sjældent” og ”aldrig”):  

3: 29,8 % - 64,9 % 

 

I spørgsmålene nr. 7, 8 og 9 der omhandler gruppearbejdssteder, møblerne i klassen og det 
æstetiske ved skolen gav eleverne følgende svar (”helt enig”, ”enig” og ”hverken enig eller uenig” - 
”uenig” og ”helt uenig”):  
7: 84,1 % - 8,8 % 

8: 77,2% - 17,8% 

9: 86 % - 7,2% 

Den generelle indikation på skolens fysiske og æstetiske situation er overvejende positiv. I otte af 
de ni spørgsmål giver de positive indikatorer en svarrate på minimum 77 %. Selv temperaturen i 
klassen har fået en positiv feedback, på trods af, at undersøgelsen er taget i december måned hvor 
vi må være ærlig, at vi en gang imellem kæmper lidt med vores varmekilde. 

I spørgsmålet omhandlende forstyrrelser i klassen ser vi et resultat på 29,8 % der svarer ”meget 
tit” og ”tit” og hvor 64,9 % svarer ”en gang i mellem”, ”sjældent” og ”aldrig”. Igen er konklusionen, 
at det overvejende er positiv tilkendegivelse af støjniveauet i klasserne, men vi skal være 
opmærksom på de elever der af den ene eller anden grund oplever uro. Det er vigtigt at have fokus 
på, men også et naturligt element i al undervisning at have fokus på. 

Ud over de ni spørgsmål var der til slut i undersøgelsen plads til at eleverne kunne skrive andre ting 
omkring undervisningsmiljøet på skolen. Formulering lød således: 

Andet 
 - Her kan du skrive andre ting, som du synes er enten gode eller dårlige ift. skolens 
undervisningsmiljø. 

Nedenfor kan svarerne ses. Vi modtog 17 svar og det må siges, at være af blandet karakter. Det må 
nu også være forventningen, når man åbner op for anonyme, frie udtalelser. Dog er der punkter vi 



tager med os i evalueringen. Det handler om renlighed, arbejdsro, møblerne, luften, ”sure” lærere 
og ja, så lige at vi har nogle gode fjernsyn.   

Vi kan konkludere, at der er generel stor tilfredshed med skolens fysiske rammer herunder også i 
rimelig grad toiletterne – der arbejdes løbende på god toiletkultur. Der skal være opmærksomhed 
på udluftning i klasselokalerne i løbet af skoledagen, samt en opmærksomhed omkring 
temperaturen i lokalerne, hvilket vi påtaler sammen med eleverne så de også bliver inddraget i 
løsningen. 

De eventuelle problematikker der belyses i undersøgelsen, så som belysning, luften i lokalerne, 
skolens varmesystem, rumindretning samt møblering til eleverne er noget der er under proces i 
det at drive skole. Aktuelt har bestyrelsen lige godkendt en renovering af det gamle køkken, så vi 
kan omdanne det til undervisningslokale. 

Resultaterne af denne undersøgelse vil blive behandlet i personaleudvalget og i bestyrelsen. Derfra 
vil vi se på hvordan vi fortsat kan optimere de fysiske undervisningsmiljøer på skolen.  

Næste undervisningsmiljøvurdering er planlagt til at afholdes i 2026. 



 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 
- oprydning i klassen kunne godt være bedre. Åbning af vinduer gør temperaturen for kold men 

ellers tilfreds. 
- jeg syndes at der skal hver mere stillet i timerne 
- nej  
- der er MEGET beskidt på drengetoilettet 
- Der er meget larm når læreren går. 
- Jeg synes måske ikke der er så mange steder man kan benytte til gruppearbejde. 
- fjernsyne er goe 
- det er en god klase og jeg synes det er sovt 
- Jeg synes at vi godt kunne have nogen flere bløde steder til gruppearbejde og hygge. Luften i 

min klasse er tyk, og nogen gange får jeg det lidt som om jeg ikke kan få nok luft. Når vi skal på 
tur med hele skolen er der lang kø til toiletterne. 

- Ingenting 
- Lærene kan godt lade være med at være lidt så sure 
- der er nogen gange en tung lugt i klassen jeg får nogen gange hovedpine af lyset men jeg døjer 

med det 
- Hvad hvis jeg ikke har lyst til at svare 
- Lasse  
- lyset kan være lidt irriterende om sommeren 
- Fjernsynene er gode 
- jeg syndes vi mangler noget på væggene andet end plakater og papir 

  


